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Geachte griffier,
Wilt u zo vriendelijk zijn om onderstaande mail door te geven aan alle raadsleden? 
Bij voorbaat dank,
Vriendelijke groet,

Mailtitel: Welkom in de Metropoolregio Utrecht

Geachte leden van gemeenteraden van de Metropoolregio Utrecht, 

Allereerst wil ik u nog feliciteren met uw benoeming en u veel sterkte en succes wensen. Om
uw voornemens te realiseren zal o.a. geld nodig zijn en daarom is een plan van de
“Metropoolregio Utrecht”, waar uw gemeente deel van uitmaakt, voor u van groot belang
omdat dit plan zeker 4 tot 5 miljard euro zal kosten. Het gaat om een netwerk van
sneltramlijnen (deels ondergronds, ook wel metro genoemd). Volgens het bijbehorend ANP-
persbericht wordt het Rijk opgeroepen om hieraan bij te dragen. Zelfs als de Metropoolregio
Utrecht enkele procenten zelf zal betalen worden dat al honderden miljoenen die dus zullen
concurreren met voornemens die u aan uw kiezers heeft beloofd. En dan moeten er geen
tegenvallers komen. Desondanks speelde dit plan nauwelijks een rol in de verkiezingsperiode,
terwijl dit plan niet lang geleden bekend werd gemaakt aan het publiek.  
De Metropoolregio Utrecht gebruikt precies hetzelfde argument als in 1975 toen werd besloten
om de sneltramlijn IJsselstein-Zeist te maken, die de 1e lijn van een sneltramnetwerk zou
moeten worden. Dat argument luidt: “Bussen zijn te klein om de verwachte grote aantallen
reizigers te kunnen te vervoeren en daarom zijn op termijn langere sneltramvoertuigen
nodig”. 

Na bijna een halve eeuw is ¾ van deze eerste en tot nu toe enige lijn van het netwerk gereed,
namelijk IJsselstein-De Uithof (inmiddels U.S.P. genoemd). Dit hemelsbreed 13 kilometer korte
deel heeft tot nu toe 958 miljoen euro aan gemeenschapsgeld gekost. Desondanks rijden er
nog steeds geen trams van IJsselstein/Nieuwegein naar De Uithof. Trampassagiers op Utrecht
Centraal Station moeten een halve kilometer lopen tussen de haltes van Nieuwegeinlijn en
Uithoflijn.  
Om instemming te krijgen, kregen uw voorgangers van de “Stadsregio Utrecht”
prognoseberekeningen van gerenommeerde ingenieursbureaus te zien die een daling van
30% van het autogebruik en een stijging van 160% van het OV-gebruik voorspelden. In
werkelijkheid nam het aantal auto’s zelfs sneller toe dan de bevolkingsgroei terwijl het aandeel
OV daalde. Volgens CBS-tellingen van vlak voor de coronacrisis gaan nog maar 4 van de 100
verplaatsingen in de gemeente Utrecht per stedelijk OV en dit was eind vorige eeuw nog meer
dan 10% (zie de afbeeldingen achteraan dit schrijven).  

https://www.nationaletransportgids.nl/spoortransport/nieuws/19949-eerste-metroverbinding-van-utrecht-moet-ondergronds-aangelegd-worden.html
https://www.nationaletransportgids.nl/spoortransport/nieuws/19949-eerste-metroverbinding-van-utrecht-moet-ondergronds-aangelegd-worden.html





Deze daling werd veroorzaakt omdat tientallen buslijnen werden opgeheven om de sneltrams
te voorzien van voldoende passagiers waardoor de reistijden – van huis tot bestemming – voor
de meeste OV-passagiers langer werden. Aan uw voorgangers werd vooraf niet verteld dat het
OV-netwerk zou worden uitgedund, anders zouden ze dat nooit accepteren. Dit is immers
volstrekt onlogisch voor een groeiende stad. Toch is dit uitdunnen in alle sneltram- en
metrosteden van Nederland de praktijk geworden. Dit is niet de praktijk in buitenlandse steden,
maar daar wordt OV veel meer gebruikt dan de fiets (!?!). 

Binnenkort zult u prognoseberekeningen zien die wederom voorspellen dat bussen te klein zijn
om de verwachte grote aantallen reizigers in de toekomst te kunnen te vervoeren. Aangezien
het aandeel OV inmiddels is gedaald naar nog maar 4% zullen er dus wederom veel buslijnen
moeten verdwijnen om de sneltramvoertuigen te voorzien van voldoende passagiers. Het
maakt dus geen verschil of ze boven- of ondergronds rijden. Grotere voertuigen maken het
nadeel van OV in steden (waar talloze kleine  zigzagbewegingen zijn) in principe groter: OV
gaat van een plek waar je niet bent naar een plek waar je niet naar toe wilt op een tijdstip dat
je niet uitkomt.  
Bovenstaande informatie zult u niet snel lezen in officiële rapporten, maar in een serie
beknopte artikelen getiteld “De vragen bij de metroplannen” die kortgeleden
op nieuws030.nl is begonnen. In dit tijdperk van fake news is het van belang te weten dat
zowel de gedeputeerde als de wethouder vervoer van Utrecht hebben bevestigd dat ze in de
gelegenheid zijn gesteld om in een apart artikel op nieuws030.nl te reageren als er hun optiek
iets niet klopt. Zo heeft u de garantie dat de informatie in deze serie juist is. In de serie zullen
ook alternatieven aan bod komen. Ik hoop dat u tijd wilt vrijmaken om kritische informatie over
de mobiliteitsplannen te lezen. 

Op dit moment is nog niet bekend wie van u woordvoerder mobiliteit zal worden en daarom
stuur ik deze mail naar alle raadsleden. Mocht u geïnteresseerd zijn dan kunt u mijn mail
kort antwoorden (tekst is niet nodig) en dan mail ik u de volgende keer rechtstreeks om u af en
toe te voorzien van informatie over mobiliteit. Mocht u vragen hebben kunt u natuurlijk ook
contact met mij opnemen. 

Vriendelijke groet, t 
        

P.s. Als inleiding is dit artikel (3 minuten leestijd) het meest geschikt:
 . U kunt ook
googelen met het zoekwoord “metroplannen” of “lightrailmythe”.

https://www.nieuws030.nl/achtergrond/spier-de-vragen-bij-de-metroplannen/




figuur 1, link naar dit complete artikel:
https://www.digibron.nl/search/detail/943de5eef22a8309cea5f14aaa912450/aanleg-nieuwegeinlijn-gaat-
definitief-door
en: https://www.digibron.nl/search/detail/e82a200c9d7766dcb4ef0a968510f11e/nieuwe-sneltram-door-
binnenstad-utrecht

figuur 2, fragment uit een beleidsrapport uit 1991 met voorspellingen over verkeer en vervoer van de gemeente
Utrecht

https://www.digibron.nl/search/detail/943de5eef22a8309cea5f14aaa912450/aanleg-nieuwegeinlijn-gaat-definitief-door
https://www.digibron.nl/search/detail/943de5eef22a8309cea5f14aaa912450/aanleg-nieuwegeinlijn-gaat-definitief-door
https://www.digibron.nl/search/detail/e82a200c9d7766dcb4ef0a968510f11e/nieuwe-sneltram-door-binnenstad-utrecht
https://www.digibron.nl/search/detail/e82a200c9d7766dcb4ef0a968510f11e/nieuwe-sneltram-door-binnenstad-utrecht


figuur 3, CBS tellingen uit het boek Cycling Cities van de TU Eindhoven en Monitor Mobiliteitsplan 2019 van de
gemeente Utrecht.
N.B.: Het autogebruik stijgt buiten de stad maar daalt binnen de stad. Dit dalen gebeurt in alle groeiende
steden ter wereld, ongeacht het beleid. Het is namelijk ondoenlijk om de stadswegnetwerk te blijven uitbreiden.
Als er toch meer mensen bijkomen daalt het aandeel auto dus vanzelf.

figuur 4, zie: https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2020/10/autopark-groeit-sterker-dan-bevolking  
N.B.: Het autogebruik neemt minder snel toe dan het autobezit, omdat veel automobilisten de files zat zijn.
Zodra er echter rijstroken bijkomen en het autoverkeer weer gaat doorstromen blijkt uit de praktijk dat ze dan
fiets of OV verlaten en ook voor de auto kiezen totdat er weer nieuwe files ontstaan. De enige manier om uit
deze vicieuze cirkel te komen is: kortere OV-reistijden realiseren (wat wel degelijk mogelijk is, maar niet met
sneltrams).

figuur 5, link naar dit complete artikel: https://www.verkeersnet.nl/mobiliteit-en-ro/935/fileontwikkeling-
nauwelijks-te-voorspellen/?gdpr=accept.  Toelichting: Het kost volksvertegenwoordigers en journalisten veel tijd
om stapels rapporten goed te bestuderen terwijl ze verzuipen in de mailtjes die ze ook moeten behandelen.
Journalisten moeten ook nog eens sterk concurreren met allerlei media. Het wordt dan verleidelijk om van een
gelikt persbericht van een overheidsinstantie snel een mooi artikel te produceren.

figuur 6, link naar dit complete rapport: https://www.cpb.nl/sites/default/files/omnidownload/CPB-PBL-Boek-

https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2020/10/autopark-groeit-sterker-dan-bevolking
https://www.verkeersnet.nl/mobiliteit-en-ro/935/fileontwikkeling-nauwelijks-te-voorspellen/?gdpr=accept
https://www.verkeersnet.nl/mobiliteit-en-ro/935/fileontwikkeling-nauwelijks-te-voorspellen/?gdpr=accept
https://www.cpb.nl/sites/default/files/omnidownload/CPB-PBL-Boek-23-Kansrijk-mobiliteitsbeleid_0.pdf


23-Kansrijk-mobiliteitsbeleid_0.pdf

figuur 7

https://www.cpb.nl/sites/default/files/omnidownload/CPB-PBL-Boek-23-Kansrijk-mobiliteitsbeleid_0.pdf

